Er frispilleren krockeret?

Spergsmal fra instruktgrsamling 2013

Spergsmal til Regeludvalget efter instruktgrsamling 2013, som kursisterne gnskede at udvalget
skulle treeffe en afggrelse om.

”Nar en pindekugle bliver slaet ud gennem bue 8 eller bue 8 og 9 og rammer en frispiller i slaget, er
frispilleren sa krockeret eller skal den krockeres i det efterfglgende slag ?”

Svar 14. marts 2013

Regeludvalget har behandlet spgrgsmalene fra Instruktgrsamlingen 2013. Et enigt udvalg er
kommet til fglgende konklusion:

Frispilleren er krockeret

Folgende § ligger til grund for afggrelsen:

§ 4 stk. 2: ”Retten til krockering er til stede i 1. slag efter passage af bue 3 — 14, nar mindst én af
kuglerne er frispiller. Spillende kugle skal dog have passeret bue 3.

Fortolkning: Ved passage af bue 3 kan der ikke opnas krockering af en frispiller i samme slag, som

buen passeres i.”

Ordlyden omkring frispiller og bue 3 er det eneste sted i reglerne, hvor der ikke opnas krockering af
en frispiller, hvorfor et enigt udvalg finder at frispilleren er krockeret jf. det geeldende regelhefte.
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